
Indkaldelse og dagsorden til skolebestyrelsen på Kildevældsskolen 7.november. 2018 kl. 17-20.30 

Vejl. 
tid 

Emne Ansvarlig  Baggrund/ 
forudsætninger/forber
edelse/ bilag 

Ønsket resultat 
(Orientering? 
Information? 
Godkendelse? 
Drøftelse?) 

Referat/beslutninger taget 

17:00 1. Formalia 
a. Valg af processtyrer og ordstyrer. 
b. Godkendelse af dagsorden 

  Godkendelse Afbud: Jesper, Stine, Louise, Pernille 
 
Oplæsning af referat ved punktets afslutning 

a. Ordstyrer: Per 
b. Dagsordenen blev godkendt 

 

17:05- 
17.20 
 
 
 
 
 
 
17.20-
17.30 
 
17.30- 
19.00 
 
Inklusi
v mad 
 

a) Præsentation af KKFO 
(Københavnskommunesfriti
dsordning) 
Leder Ken Grützmeier og 
budget. 

 
 
 
 

b) 2. Elevrådet 
 
 
3. Opfølgning på opgaver fra sidste 
møde 
Tilbagemelding fra arbejdsgrupper/ 
status: 
 

c) Storkontaktforældremøde 
d) Skolefond (De nyreviderede 

vedtægter, 
ansøgningsprocedure og 
fondens bestyrelse) 

e) Mødet mellem 
arbejdsgruppen ” På 
Kildevæld er vi dem der 
bliver og 3.årgangs 
kontaktforældre).  
 

 
 
 
 
 

  Ad a  
Præsentation af KKFO v. Ken: 
 
Ken præsenterede kort KKFO’en, organisering og situationen ift. når 
renoveringen er færdig. KKFO’en har et forældreråd. 
KKFO’en hører ind under skolen og har et rigtig godt samarbejde med 
skolen. 
Ken fremlagde budgettet for KKFO’en. Budgettet er baseret på en 
pladspris pr. barn. Der fratrækkes ved færre børn og lægges til ved tilgang 
af børn i løbet af året.  
Budgettet ser fornuftigt ud og KKFO’en regner med at kunne gå ud med 
et overskud ved budgetafslutning i år. 
 
Anne orienterede om, at Skolebestyrelsen også har ansvar for KKFO’ens 
budget ligesom den har ansvar for skolens budget. 
 
Anne opfordrede til at en SB-repræsentant og deltog på 
forældrerådsmøder i løbet af året. Ken skriver en invitation ud til SB og 
der lægges dato i referatet. 
 
Budgettet blev godkendt 
 
 
Ad b.  
Resultat af elevrådets trivselsundersøgelse: 
Elevrådet fremlagde resultaterne af elevrådets trivselsundersøgelserne 
 
Der er lavet et uddrag af det eleverne vægter højst ift. f.eks. hvad er en 
god skoledag. Dette kommer til ophæng i klasserne. 



Arbejdsgrupper til 
principper: 

f) princippet omkring 
vikardækning: Birgitte, 
Anders og Nina 

g) Princip for lektier: Anne og 
Helene 

h) Princip for undervisning: 
Per, Anders, Kristine 

i) Jespers oplæg med 10 
udvalgte principper. 

 
j) Principperne drøftes på 

teammøder. 
 

k) Åbent Hus arrangementet, 
folder og film.  
 

l) SSP arrangement i 
udskolingen (alkohol)   
 

m) Frikvartersaktiviteter og 
overdækning (særligt for 
pavillon- eleverne) 

 
 
 

Mathilde gav eksempler på udsagn. Eksemplerne var udvalgt ift. hvad der 
umiddelbart sprang mest i øjnene. 
 
SB gav udtryk for at være interesseret i at se de fulde besvarelser, således 
at der kan handles på børnenes udsagn, og at der kan følges op. 
 
Elevrådets intention har været at bruge besvarelserne til netop kunne 
lokaliserer udfordringer og gøre noget ved det ligesom det er vigtigt at 
bruges udsagnene til at udvikle videre på det gode der sker. 
 
Anne orienterede om den nationale trivselsundersøgelse, som også laves 
en gang om året og hvordan skolen arbejdede med denne. 
 
Det blev besluttet, at Erik og Per er med til at kigge på undersøgelsen og 
komme med forslag til, hvordan man følger op sammen med elevrådet og 
evt. kan uddrage tendenser. Anne deltager som repræsentant fra 
ledelsen. 
 
Opfølgning på undersøgelsen er på som punkt til næste 
skolebestyrelsesmøde 
 
 
Mathilde orienterede om, at der skal vælges ny næstformand til 
elevrådet. 
 
Spørgeskema om lektier: 
Der skal laves et spørgeskema omkring lektier til eleverne. Dette gør 
Helene og Anne 
 
Udskolingsfest: der er ønske om d. 7. marts. 
Indskolingsfest: Der er forslag fra elevrådslæreren om, at man i 
samarbejde med kontaktforældre igen kan indføre festen. Ledelsen følger 
op på dette. 
Elevrådet sender forslaget fra indskolings elevråd, sål at det kan komme i 
referatet. 
 
Oplægsholder bookes til d. 21. november fra 8.15-9.45. Der holdes oplæg 
for 8. +9. klasse om debatindlæg. 
 
Anne opfordrede til, at det koordinerende arbejde for elevrådet laves i 
samarbejde med elevrådets lærerrepræsentant på elevrådsmøderne. 
 



Frikvartersområder: 
Der var ønske om at inddrage banen fra B 23 eller finde alternative 
muligheder. 
 
Trine påpegede, at der sættes stor pris på elevernes indsats, og at der 
lyttes til eleverne. 
 
Ad c.: 
Trine og Per har koordineret og drøftet aftenens indhold og 
udgangspunkt. Forslag er sendt ud til SB for tilbagemelding og input. Trine 
informerede kort om aftenens program.  
 
Invitationen skal sættes op. Anders tilbød at sætte den op og sendes ud 
hurtigst muligt. Trine sender rettelser og udkast til Anders. 
Anders sender endelig invitation til Helene/Anne, som laver tilmeldingen i 
intra. 
Der oprettes en tilmelding på intra. Invitationen sendes ud torsdag d. 15. 
november. Tilmeldingsfrist senest onsdag d. 28. november. 
Anne undersøger mulighed for sted og melder tilbage til Trine senest d. 8. 
november. 
 
Anne kom med forslag til, at målet med aftenen gøres tydeligt for 
deltagerne så det blev tydeligt, hvad der sker efter aftenen arrangement. 
Det er en god idé at blande i grupper på tværs.  
 
SB var glade for deltagelse af ledelsen og fritten og opfordrede til, om 
ledelsen ville sige noget. Anne gav tilsagn til dette men, at det var vigtigt 
at det blev koordineret ind i aftenens tema og indhold, og at vi fremstår 
som et fælles team, der netop samarbejder på tværs af alle skolens 
institutioner og er fælles om aftenen. 
Anne og Trine koordinerer dette sammen. 
 
Ad d. 
Nina delte de nyreviderede og renskrevne vedtægter ud. 
Der var forespørgsel til om man kan søge økonomisk støtte som familie. 
Dette kan ikke gives, men der kan ydes støtte til en konkret ting. 
 
Lærerne i gruppen koordinerer henvendelser til fonden og sender videre 
til Erik. 
 
Nina sikrer at fonden officielt overføres i Eriks navn. 
 



 
Ad e) 
Der har været afholdt møde med kontaktforældrene på 3. årg. Dette har 
udløst, at der på onsdag holdes møde med kontaktforældrene, ledelsen 
og mellemtrinnets lærere. 
Formålet at er skabe samarbejde om, hvordan vi sammen forældre og 
skole understøtter den gode udvikling af mellemtrinnet. 
 
Ad f,g,h,i) 
Arbejdsgruppen om vikardækning: Birgitte har udsendt et udkast og 
inddraget Jakob, der er kommet med tilføjelser. 
Gruppen arbejder videre. 
 
Arbejdsgruppen om lektier: 
Arbejdsgruppen er ikke kommet videre. Kristine sender forskning om 
lektier til Anne og Helene. 
 
Arbejdsgruppen om undervisning: 
Arbejdsgruppen har ikke mødtes med arbejder videre til næste gang. 
 
Grupperne arbejder videre frem til næste møde, hvor der præsenteres 
udkast. 
 
Ad j)  
Principperne sendes ud i lærerteamene. Kristine foreslår at de sendes ud 
enkeltvis, så de bliver drøftet. 
 
Processen til arbejdet med principperne drøftes også med 
teamkoordinatorgruppen og den videre proces for dette arbejde. 
 
Anne opfordrede til, at lærerrepræsentanterne orienterer 
lærer/pædagoggruppen om SBs arbejde med principper. Dette var der 
opbakning til. 
 
Der er ligeledes en forventning til, at personalegruppen er/bliver gjort 
bekendt med skolens principper, og at man forholder sig til dem. Det kan 
evt. drøftes på teammøder. Ledelsen sørger for at dette sker. 
 
Ad k) 
Anne orienterede om aftenens program. Den nye skolefilm vises og den 
nye indskolingsfolder deles ud. Folderen deles også ud i børnehaver 
efterfølgende. 



 
Ad l) 
Mathilde orienterede om, at sidste års SSP arrangement havde et lidt 
uheldigt udfald, og der savnes opfølgning på dette af bl.a. lærerne. 
Der var ønske fra SB om, at det blev et tilbagevendende arrangement og 
kørte som et fast rul på f.eks. en særlig årgang. 
 
Det blev besluttet at ledelsen følger op.  
 
Ad m) 
Anne orienterede om, at der lige nu arbejdes på inde muligheder for 
pavillionbørnene. f.eks. hallen og biblioteket. 
Dette skal drøftes på et kommende ledelsesmøde. 
 
Trine opfordrede til, at der blevet lavet nogle løsninger lige nu f.eks. 
overdække v. pavillionerne. 
Helene følger op med elevrådet ift. aktiviteter i frikvarteret, og ledelsen 
deltager på dette møde. 
 
 
 
 

 
 
 
19.00-
19.05 
 
 
 
 
 
 
 
 
19.05-
19.25 
 
 
 
 

3. Drøftelser og beslutninger 
 
 

a. Evt. besøg af øvrige 
samarbejdspartnere 

 
 
 
  
 
 
 
 

b. Gennemgang af skolens 
Antimobbestrategi 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
I SB-årshjulet står det 
på som punkt fra den 
tidligere bestyrelse 
derfor vil vi gerne 
drøfte vores mål med 
evt. besøg. I vores 
drøftelser skal vi 
medtænke, at 
ressourcerne til besøg i 
SB tages fra andre 
opgaver/eksempel 
eleverne.  
 
 
 
 
Kan hentes på skolens 
hjemmeside og 

 
 

Ad a) 
Der var en drøftelse af og forskellige synspunkter til, om SB skulle invitere 
eksterne samarbejdspartnere til SB møderne. 
Der var input til, hvordan skolen kunne f.eks. lave samarbejder med 
omverdenen/virksomheder osv. 
 
Der var forslag til, at SB lavede abejdsgrupper, der henvendte sig til f.eks. 
skolens eksterne samarbejdspartnere for mere information om deres 
arbejde og rolle i skolen.  
 
Pkt. til næste gang: ledelsen orienterer om skolens arbejde med netop 
samarbejdspartnere/åben skole. 
 
Ad b) 
Anne orienterede om, at alle skoler skal have en antimobbestrategi, som 
skal ligge tilgængelig på skolens hjemmeside. Den har været tilgængelig 
det sidste år. 
Strategien er gennemgået med personalegruppen sidste år. 
 



19.25-
19.35  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
19.35- 
19.45 
 
 
 
 
 
19.45-
19.50 
 
 
 
 
 
 
19.50-
19.55 
 
 
 

c. Skolens organisering. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

d. Implementering af røgfri 
skoletid på alle 
københavnske folkeskoler. 

 
 
 
 
 

e. Forslag om frittens ledelse 
som deltagere på 
bestyrelsesmøderne. Tilføjes 
forretningsordenen. 

 
 
 
 
 

f. Kort evaluering af lærerens 
dag. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

forventes læst inden 
mødet.  
 
 
 
 
Der har været en del 
drøftelser omkring 
skolens organisering i 
afdelinger 3 eller 2. Der 
har været lærermøder 
med besøg af en anden 
skole til inspiration, 
Skolebestyrelsen 
deltog. Vi skal på 
mødet i dag beslutte 
om vi vil lade processen 
vente eller om vi vil 
fortsætte den nu? 
 
 
 
Læs tilsendte mail fra 
Malou Riddersborg, 
Skole og forældre. 

Der er en opmærksomhed på hvordan den her strategi også indeholder 
mobning voksen/voksen, barn/voksen og voksen/barn imellem. 
 
 
Ad c) 
Anne orienterede om den proces, der var sidste år. Der har ikke været 
fokus på dette i personalegruppen siden. 
Anne ønskede en tilkendegivelse af om skolens organisering skal tages op 
igen. 
Der tilkendegivelse af at denne proces udskydes. 
Ledelsen tager det op i personalegruppen. 
 
Ad d) 
Trine læste mail op fra Skole og Forældre hvor det præciseres at 
Københavns Kommune pr 1. januar indfører Røgfri Skoletid.  
 
Der var en opfordring til at inddrage elever og lærere i skolens arbejde 
med dette. 
 
Anne orienterede om, at ingen hverken lærere eller elever må ryge på 
skolens matrikel. Der var en oplevelse af at nogle personaler ryger 
forholdsvist tæt på matriklen. Personalet står tæt på indgangene. Anne 
tage det op med Michael og Ken. 
 
Der var forslag til at skolen gør brug af det princip der er vedlagt den 
tilsendte mail. Dette blev besluttet. 
Ledelsen sender dette ud til forældre, elever og personale. 
 
Der arbejdes videre med princippet. Det videre arbejde sættes på som 
punkt på SB mødet i januar. 
 
Ad e) 
KKFO og Frit bliver inviteret fremadrettet. Ledelsen har møde med dem i 
morgen og orienterer om dette. 
Der er altid en åben invitation til at deltage på møderne. 
 
Ad f) 
Der var en oplevelse af, at det forløb godt. Der var en opfordring til at vi 
kunne gøre mere som forældre den dag. 
 
Det blev besluttet at dette skal på som punkt på det første møde efter 
sommerferien. 



  
 

    

19.55-
20.10 
 
 
 
 
 
 
20.10-
20.20 

6. Nyt fra 
a. Forældre 
 
 
 
 
 
 
b. Personale/MED 
c. Ledelse 
 

  
Tilbagemelding fra 
Børn i bevægelse. 
Kort info om 
Skolebestyrelsens 
håndbog. 
Kort info om Skole og 
forældres 
efterårskursus. 
 
 
 

 

 Ad a) 
Trine læste mail fra Børn i bevægelse op. Der var en tilkendegivelse af det 
gode samarbejde 
 
Trine opfordrede kraftigt til, at SB læste håndbogen, så alle har et 
kendskab 
 
Skole og forældres efterårskursus sætte på næste møde. 
 
Trine opfordrede til at deltage i politisk salon. 
 
Ad b) 
Der var en forespørgelse til, hvem der står for skolepatruljen om 
morgenen. Nanne følger op med Helene, som har opgaven. 
 
 
Ad c) 
Nina orienterede kort om revisitationsprocessen. 
Taxaordningen er på plads 
Anne orienterede om skolens arbejde med skolens plan for 
kompetencedækning 
 
Aula er på som punkt til mødet i januar 

      
 7. Eventuelt 

 
   Der var forslag til, at ordstyreren sættes på dagsordenen på forhånd, så 

man kan nå at forberede sig. 
 
Der var forslag til at det var en fast ordstyrer. Per meldte sig på til næste 
gang. 

20.20- 8. Mødeevaluering 
a. Evaluering 
b. Oplæsning af referat og 
godkendelse af referat 

    

Evt. 
 
 
 
20.30 

9. Faste punkter 
a. Status byggeri 
b. Status Kulturcenter kildevæld 
c. Status elevtal 
d. Status Brug folkeskolen 
e. Status Fortæl din skole 

  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Ad a) 
Efter efterårsferien er første etape slut. Sydbygningen skal nu renoveres 
og alle er i nordbygningen med. 
 
Ad b) 
Gruppen arbejder videre med processen.  
 



Ad c) 
På specialområdet er der løbende visitering.  Pga. den løbende visitering 
følger økonomien ikke med.  

 

 

Liste over ordstyrere: Birgitte, Erik, Stine, Per, Anders, Jesper, Pernille, Mette, Astrid, Kristine, Nanna  

 


